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Protokół nr 6-6/2024 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 28 listopada 2024 roku,  

które odbyło się Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 8:00.  

 

Obecność: 

Komisja Edukacji obradowała w 7-osobowym składzie, wg załączonej listy 

obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 

podejmowania prawomocnych decyzji.  

 

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 

do protokołu.  

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Andrzej Kowalczys – Przewodniczący Komisji 

Edukacji.  

 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad:  

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Gdańska – druk nr 159. 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Gdańska na 2025 rok – w zakresie działania  Komisji – druk nr 160 . 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

użytkowania  nieruchomości – druk nr 142. 

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na przedłużenie umowy oddania gruntu do odpłatnego użytkowania – 

druk nr 143. 

 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na przedłużenie  umowy użytkowania  - druk nr 144. 

 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie  od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy 

użytkowania nieruchomości – druk nr 145. 

 

7. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy 

użytkowania nieruchomości – druk nr 146. 
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8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie  od obowiązku  przetargowego trybu zawarcia umowy 

użytkowania nieruchomości – druk nr 147. 

 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

użytkowania nieruchomości – druk nr 148. 

 

10. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie  od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy 

użytkowania nieruchomości – druk nr 149. 

 

11. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Porządek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.          

 

     PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gdańska – druk nr 159. 

 

Druk nr 159 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

zreferowała projekt uchwały.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – 5 głosami „za” przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-15/2024 – załącznik nr 4 do protokołu.  

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Gdańska na 2025 rok – w zakresie działania  Komisji – druk nr 160 
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Druk nr 160 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pani Agnieszka Trojanowska - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

zreferowała projekt uchwały przedstawiając ogólne założenia.  

 

Pani Justyna Dmitruk – Dyrektor Wydziału Edukacji zreferowała projekt uchwały w 

zakresie działania Komisji Edukacji.   

 

Dyskusja: 

Radny Krystian Kłos – członek komisji 

Nie należy zapominać, że w szkołach będą poczynione również inwestycje jak np. 

remonty czy termomodernizacje.  

 

Pani Justyna Dmitruk – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Na modernizacje mamy przeznaczone 9 mln zł z Wydziału Projektów 

Inwestycyjnych.  

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Wiadomo, że to nie są środki, które są zaplanowane w budżecie Wydziału Edukacji, 

one są w budżecie Wydziału Projektów Inwestycyjnych.  One obejmują również 

budowę, głównie szkołę przy Morenowym Wzgórzu. Priorytetem jest 

projektowanie w celu zmniejszenie zmianowości  tego naporu w Gdańsku 

Południe, a także środki inwestycyjne w wysokości 8 mln zł są zaplanowane na 

rozbudowę żłobków, zarówno w zakresie budowy dwóch żłobków, jak i 

rozbudowy, łącznie 548 miejsc. Są to środki z krajowego planu odbudowy.   

 

Radny Krystian Kłos – członek komisji 

Czy SP nr 17 jest planowana do termomodernizacji?  

 

Pani Justyna Dmitruk – Dyrektor Wydziału Edukacji 

W tej chili mamy na razie wniosek związany z placówkami, które są objęte 

nadzorem Konserwatora Zabytków, tam jest 5 jednostek – 3 przedszkola i 2 szkoły 

ale środków pozyskanych jeszcze nie mamy. Potrzeby są ogromne, na liście mamy 

25 placówek. Sprawdzę czy jest tam również SP 17.  

 

Radna Barbara Imianowska – członek komisji  

Czy są planowane podwyżki dodatku dla wychowawców i pracowników obsługi?  

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

W tej chwili koncentrujemy się przede wszystkim na pracownikach administracji i 

obsługi a zgodnie z moją zapowiedzią przystąpimy do rozmów na temat regulacji 



4 

 

tych dodatków dla wychowawców. Jeszcze nie do końca wiemy jak zachowa się ten 

nowy system finansowania czyli likwidacji subwencji oświatowej. 

 

Radna Barbara Imianowska – członek komisji  

Od kiedy prowadzony jest dialog dot. Tych podwyżek?  

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Nasze spotkania ze związkami zawodowymi są procesem stałym, spotykamy się 

co kilka miesięcy. Przedłużyły się rozmowy dot. układu zbiorowego.  W tej chwili 

nie mamy środków na zmianę tych dodatków na wychowawców. Zgadzamy się z 

tym, że te dodatki powinny być zwiększone ale póki co nie mamy na to środków. 

Trudno jest nam samorządowcom wygospodarować jeszcze więcej środków bo 

komuś musielibyśmy zabrać.  

 

Pani Alina Molska – ZNP Oddział Gdańsk 

Jak będzie wyglądał budżet Miasta po likwidacji subwencji? Jak ta przymiarka 

wygląda, czy jesteście na plus czy na minus, czy na constans? Natomiast odnośnie 

układu zbiorowego  na pewno będziemy potrzebować jeszcze jednego spotkania. 

 

Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Potrzeby wydatkowe oświatowe zostały oszacowane na poziomie wyjściowym 

niedoszacowanym jeśli chodzi o realizację zadań. Wydział Edukacji zgłosił nam na 

przyszły rok dużo większe potrzeby w zakresie wydatków. My nie mogliśmy ich w 

pełni zaspokoić. W przyszłym roku czeka nas comiesięczny monitoring realizacji 

tych zadań bo wiemy już na pewno, że tych środków będzie za mało. Ale przepisy 

przejściowe przewidują ocenę po roku funkcjonowania nowej ustawy więc jeśli 

uznamy, że te potrzeby wydatkowe oświatowe zostały na poziomie 

niewystarczającym mam nadzieję, że te przepisy będą zmienione.  

 

Pani Justyna Dmitruk – Dyrektor Wydziału Edukacji 

Ja chciałabym tylko wrócić do tematu – te 5 szkół podlegających pod konserwatora 

zabytków to jest Przedszkole nr 12, SP nr 23, Przedszkole nr 52, Przedszkole nr 24 

i I LO. Natomiast ta druga lista szkół, które są przygotowane do tego żeby 

startować w projektach dot. termomodernizacji to jest SP 69, SP 19, szkoła na 

Zielonym Trójkącie, szkoła  na ul. Hoene, ZSO nr 10 na Krasickiego, ZSSnr 2, Zespół 

Szkół Architektury Krajobrazu, LO nr 5 na Polanki, PSB na Grunwaldzkiej, Zespół 

Szkół Morskich, CKU nr 2 na Smoleńskiej, Przedszkole nr 2 na Malczewskiego, 

szkoła nr 2 na Kartuskiej, SP nr 27 na Srebrnikach, Zespół Szkolno – Przedszkolny 

na Stryjewskiego, SP nr 35 na Wąsowicza, SP 58 na Skarpowej, SP 82 na Radarowej, 

ZSP nr 1, na Jagiellońskiej, SP 16 na Uboczu. Tyle jest na dzień dzisiejszy 

zaudytowanych placówek ale audyty jeszcze trwają.  
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Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – 5 głosami „za” przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-15/2024 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 

PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania  

nieruchomości – druk nr 142. 

 

Druk nr 142 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-16/2024 – załącznik nr 6 do protokołu.  

 

         

     PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie umowy oddania gruntu do odpłatnego użytkowania – druk nr 143. 

 

Druk nr 143 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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OPINIA  Nr 6-17/2024 – załącznik nr 7 do protokołu.  

 

PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie  umowy użytkowania  - druk nr 144. 

  

Druk nr 144 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały 

  

Dyskusja: 

Radny Piotr Gierszewski – członek komisji  

Dziękuję serdecznie, około roku chodziłem wokół tej sprawy i w końcu szkoła VI LO 

ma dojście do wody. Ja nawet byłem zwolennikiem wykupienia tej przystani 

żebyśmy byli zabezpieczeni na stałe. Ten budynek na Czyżewskiego jest niezbędny 

dla uczelni, wiem , że oni tez ponoszą jakieś opłaty z tytułu najmu.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu 

Uczelnia nie jest na tle samodzielnym podmiotem, że może sobie sprzedaż np. za 

zgodą senatu nieruchomość. Niestety w tej chwili musi to przejść przez cały tryb 

administracyjny łącznie z Ministerstwem Szkolnictwa Wyższego. Tę transakcję 

zaakceptowała Prokuratoria Generalna.  

 

Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-18/2024 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 

PUNKT 6 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy użytkowania nieruchomości – 

druk nr 145. 

  

Druk nr 145 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały.  
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Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-19/2024 – załącznik nr 9 do protokołu.  

 

PUNKT 7 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy użytkowania 

nieruchomości – druk nr 146. 

 

Druk nr 146 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-20/2024 – załącznik nr 10 do protokołu.  

 

PUNKT 8 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie  od obowiązku  przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania 

nieruchomości – druk nr 147. 

 

Druk nr 147 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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OPINIA  Nr 6-21/2024 – załącznik nr 11 do protokołu.  

 

PUNKT 9 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania 

nieruchomości – druk nr 148. 

 

Druk nr 148 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały.  

 

Pani Monika Chabior – zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Jeśli chodzi o budynek przy ul. Arkońskiej, ta nasza rekomendacja zakłada 

zmniejszenie powierzchni przedszkola w stosunku jak ono dotychczas 

funkcjonowało. Pilne rozpoczęcie pracy nad obiektem „Centrum Niezależnego 

Życia” jest związane wprost z zapisami strategii mówiących o zapewnieniu 

długiego, niezależnego życia osób z niepełnosprawnościami.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-22/2024 – załącznik nr 12 do protokołu.  

 

PUNKT 10 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie  od obowiązku przetargowego trybu zawarcia  umowy użytkowania 

nieruchomości – druk nr 149. 

 

Druk nr 149 stanowi załącznik do protokołu z X sesji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 28 listopada 2024 roku.  

 

Pan Tomasz Lechowicz - Dyrektor Wydziału Skarbu zreferował projekt uchwały.  

 

Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały.  

 

USTALENIA KOMISJI: 
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Komisja – jednogłośnie 7 głosami „za”  – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

OPINIA  Nr 6-23/2024 – załącznik nr 13 do protokołu.  

 

 

    PUNKT 11 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja 

 

 

Nie było spraw bieżących i korespondencji. Przewodniczący komisji podziękował 

wszystkim za uczestnictwo i zamknął obrady komisji.  

 

Godz. 8:50.  

 

       Przewodniczący Komisji Edukacji  

        Rady Miasta Gdańska 

 

         Andrzej Kowalczys 

 

 
Protokołowała:  

Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 

 


